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Algus kell 15.00, lõpp kell 18.30

Istungi juhataja: volikogu esimees Merike Prätz
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 13 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liikmed Evelyn Tõniste (teatanud) K.-Oudekki Loone, Lehar Neve ja
Kalle Nurk.

Kutsutud: Tartu 2024 Lõuna-Eesti koordinaator Annela Laaneots, Puidutöötlemise ja 
mööblitootmise kompetentsikeskus TSENTER projektijuht Merle Tsirk, Puidutöötlemise ja 
mööblitootmise kompetentsikeskus TSENTER konsultant Kaido Mäesalu, SA Võrumaa 
Arenduskeskus arendusnõunik Aivar Nigol, vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet 
Müürsepp, majandusnõunik Rain Ruusa, vallasekretär Kersti Käis, pearaamatupidaja Eve Sikk, 
keskkonnaspetsialist Liana Neeve, arenguspetsialist Kalev Joab ja Lusti Lasteaia direktor Jüri 
Kiidron.

Volikogu esimees Merike Prätz: Päevakorra osas on üks muudatus. 2. päevakorrapunkti 
kaasettekandjana ei saa osaleda Tanel Linnus, kes on täna kohtumisel Haridus- ja Noorteameti 
juhiga. Tema asemel on kaasettekandjaks TSENTER projektijuht Merle Tsirk, temaga kaasas 
kaasettekandjana on konsultant Kaido Mäesalu. 

Päevakorra muutmiseks teisi ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees Merike Prätz pani hääletusele väljasaadetud 12. punktilise päevakorra.
Poolt hääletas 13  kohal olnud volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Päevakord:

1. Tartu 2024 koostööleping
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Annela Laaneots, Tartu 2024 Lõuna-Eesti koordinaator
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

2. Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskus TSENTER kaasfinantseerimine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandjad:  Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskus TSENTER projektijuht 
Merle Tsirk ja  konsultant Kaido Mäesalu
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees



3. Võru maakonna omavalitsuste ühine jäätmekava aastateks 2020-2025
Ettekandja: Liana Neeve, keskkonnaspetsialist
Kaasettekandja: Aivar Nigol, SA Võrumaa Arenduskeskus, arendusnõunik
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

4. Antsla valla 2020. aasta II lisaeelarve
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

5. Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2020-2026
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Jüri Kiidron, Lusti Lasteaia direktor
Kaasettekandja: Margus Klaar, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

6. Antsla valla arengukava 2019-2030 muutmine, I lugemine
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

7. Antsla Vallavolikogu 26. mai 2020 otsuse nr 11 "Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti
Vabariigile" muutmine
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

8. Loa andmine kinnisasja omandamiseks
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

9. Projekti omaosaluse kaasfinantseeringu eraldamine mittetulundustegevuseks
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

10. Haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu muutmine
Ettekandja: Margus Klaar, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

11. Informatsioon reservfondi suunamisest
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

12. Informatsioon

1. Tartu 2024 koostööleping

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Tartu 2024 koostööleping annab meile võimaluse, koos teiste omavalitsustega pildile pääseda, mis 
omavalitsusel üksinda on palju vähem tõenäoline. Tegemist ei ole ainult 5. aastase projektiga. 
Plaanis on eesmärgid seda vähemalt 15.-20. aastaks ja luua siia päris oma väärtus nt Kanepi-
Antsla-Lüllemäe kultuuritee näol.
Annela Laaneots Tartu 2024 Lõuna-Eesti koordinaator on projekti tutvustanud 9. juunil toimunud 
ühiskomisjoni koosolekul ning uuesti 7. septembril toimunud arengu- ja planeerimiskomisjoni 
koosolekul. 



Teen ettepaneku Tartu 2024 koostööleping sõlmida. 
Kaasettekandja Annela Laaneots, Tartu 2024 Lõuna-Eesti koordinaator: 
2019. aasta oktoobris, peale tiitlivõitu, said omavalitsusjuhid kokku ja „Tartu 2024” tiim sai 
ülesande ette valmistada koostööleping. 
Koostöölepingu kooskõlastamiseks toimusid arutelud kõikide maakondade omavalitsusjuhtidega 
arenduskeskustes. 
Järgnes täiendatud koostöölepingu arutelu (eriolukorra tõttu veebikoosoleku teel) aprilli kuus. 
Omavalitsusjuhid otsustasid, et see on see koostööleping, mida peaks tutvustama kõikides 
omavalitsustes, volikogudes ja komisjonides.
Käesoleva aasta 17. augustil said omavalitsusjuhid kokku ja vaatasid üle täiendusettepanekud, mis 
kevad-suvisel perioodil Tartu 2024 tiimile olid laekunud. Omavalitsusjuhid kiitsid täiendatud 
koostöölepingu heaks. 
Meil on võimalus teha Euroopa kõige parem kultuuripealinn. 
Rahva arv fikseeritakse 1. jaanuaril 2021.
Kogu programm, mis kultuuripealinna jaoks ette valmistatakse läbib loomenõukogu, et ta vastaks 
ellujäämise kunstide printsiipidele.
Tehti ettepanek, et maakondlikud kultuurijuhid ja -arenduskeskused võiksid olla rohkem kaasatud, 
mille tulemusena otsustati luua maakondlik ekspertkomisjon, kes hakkab nõu andma 
loomenõukogule, silmas pidades meie kohalikku eripära. 
Eelarve kohaselt maksavad omavalitsused:
- 2021. ja 2022. aastal 1 euro elaniku kohta;
- 2023. ja 2024. aastal tuleks maksta 2 eurot elaniku kohta, lisandusega 2024. aastal veel 2,2 eurot 
(sõltub, kas ideid on, siis tuleb maksta, kui ei ole, siis ei pea ka maksma).

Kaasettekandja Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees: Komisjoni koosolekul 
kuulasime ära Annela Laaneotsa, Tartu 2024 Lõuna-Eesti koordinaatori.
Esitati mõned küsimused, millele saime vastused. 
Komisjoni liikmete arvamus oli, et Tartu 2024 projektiga tuleb edasi minna ja tegid ettepaneku 
suunata otsuse eelnõu volikokku. 

Aivo Värton: Kas on mõni omavalitsus, kes ei ole liitunud projektiga Tartu 2024?
Annela Laaneots: Praegu liigume kõikidega edasi. 

Aivo Värton: Lõuna-Eestis tehakse turismiklastrit. Ka sinna tahetakse raha. Olete konkurendid. 
Miks peaksime raha andma teile, mitte neile?
Annela Laaneots: Protsessid liiguvad tõesti paralleelselt. Me teeme Lõuna-Eesti turismiklastriga 
koostööd ja eesmärk on arendada projekte, mis vahendavad mikroettevõtjaid külalistele. Külalised 
saavad mikroettevõtjatega kontaktida erinevate teenuste (nt suitsusaun, kalastamine, paadisõit) 
kasutamise eesmärgil. Kultuuripealinna eesmärk on suur arenguhüpe.

Raivo Vallner: Millele see arenguhüpe viitab?
Annela Laaneots: Eelnevate kultuuripealinnade kogemus on olnud see, et iga projekti pandud euro 
toob piirkonda tagasi viis eurot, läbi teenuste, mida piirkonnas elavad inimesed pakuvad. 
 
Raivo Vallner: Kas läbi projekti Tartu 2024 kujundate ka osalejate mainet? Või jääb 
mainekujundus iga omavalitsuse oma kodutööks.
Annela Laaneots: Koostöölepingus on mainitud, et kõikide omavalitsuste avalike suhete juhid on 
kaasatud Euroopa kultuuripealinna kommunikatsiooni võrgustikku. Ehk siis turundus ja 
kommunikatsioon käib niimoodi, et on Tartu 2024 kommunikatsiooni- ja turundustiim, kes teeb 
üldist turundust ja kommunikatsiooni ning konkreetsete ürituste raames, mis toimuvad nt Antsla 
vallas, tehakse koostööd Antsla valla vastava inimesega.



Raivo Vallner: Omavalitsused on väikesed ja kommunikatsioonijuhi tööl hoidmine on kulukas. 
Kuidas selle probleemi aitate lahendada?
Annela Laaneots: Teeme praegu tsentraalset tööd, et avada Lõuna-Eesti jaoks kommunikatsiooni 
kanalid, mida siin ei ole. Näiteks teeme tööd selle nimel, et Rahvusringhäälingul oleks Tartus 
korralik stuudio, läbi mille saaks teha nt üks kord nädalas terevisiooni, üks kord nädalas 
ringvaadet, mis hõlmaks rohkemaid teemasid (omavalitsuste infot), kui ainult kultuuripealinna 
sündmuseid. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.
Merike Prätz: Otsuse vastu võtmiseks on vajalik koosseisu häälteenamus, ehk 9 poolthäält. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Tartu 2024 koostööleping”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.     

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Tartu 2024 koostööleping” otsusena nr 27.

2. Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskus TSENTER kaasfinantseerimine

Avo Kirsbaum: Eelmisel aastal arutasime TSENTRI kaasfinantseerimist mitmel komisjoni 
koosolekul ja volikogu istungil. Volikogu liikmed tegid otsuse kaasfinantseerida Võrumaa 
Kutsehariduskeskuse puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskust TSENTER tegevust 
üks aasta.
Tänaseks volikogu istungiks on ette valmistatud kaks alternatiiveelnõud:
- kaasfinantseerida Võrumaa Kutsehariduskeskuse puidutöötlemise ja mööblitootmise 
kompetentsikeskuse TSENTER tegevust üks aasta, summas 4385 eurot;
- kaasfinantseerida Võrumaa Kutsehariduskeskuse puidutöötlemise ja mööblitootmise 
kompetentsikeskuse TSENTER tegevust kolm aastat, summas summas 13 155 eurot (4385 eurot 
aastas).
Püsivalt rahastavad TSENTER tegevust Võru Linnavolikogu, Võru Vallavolikogu, Setomaa 
Vallavolikogu ning Võru- ja Põlvamaa Omavalitsuste Liidud. Valgamaa omavalitsused praegu veel
ei toeta TSENTER tegevust, aga selle nimel tehakse tööd.
On arutatud, millal hakkab TSENTER isemajandavaks. Sellise rahastusmudeliga, ei juhtu seda 
mitte kunagi. 
Isiklikult toetan 3. aastast lepingut.

Kaasettekandja Võrumaa Kutsehariduskeskuse puidutöötlemise ja mööblitootmise 
kompetentsikeskus TSENTER projektijuht Merle Tsirk andis ülevaate projektist „Võrumaa 
Kutsehariduskeskuse puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskus TSENTER 
innovatsioonivõimekuse tõstmine” (materjal antud protokolli lisana).

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul arutati, miks me eelmisel 
aastal ainult üheks aastaks raha eraldasime. Põhjus oli selles, et soovisime näha, kas meile 
pööratakse rohkem tähelepanu. Kahjuks komisjonis leidsime, et seda ei tehtud, kuna 2020. aastal 
oli TSENTRI teenust ostnud ainult neli või viis Antsla valla ettevõtet.
Miinuseks toodi olukord, kus nt Antsla valla ettevõtja läheb TSENTRISSE, et saada teenust, 
maksab selle eest ja samas vald ka toetab. Kui TSENTERISSE läheb ettevõtja Otepää vallast, siis 
ta saab sama hinnakirja alusel teenust, aga vald ei toeta.
Me ei saanudki komisjonis Tsentri juhatajalt vastust, miks see nii on. Nende valdade ettevõtjatel, 
kus vald toetab kompetentsikeskust, võiks olla mingi eelis, täna seda ei ole. 
Meie volikogu liikmete seas on liikmeid, kes on osalenud ka eelmiste volikogude töös. Nemad 
mäletavad, et kui TRSENTRIT hakati looma, lubati, et ehituseks on raha vaja, edaspidi hakkavad 



ise toimima. Tänasel päeval julgetakse TSENTRI poolt välja öelda, et see jääbki nii, et toetust 
valdadelt on vaja.
Komisjoni koosolekul kõik liikmed toetamise poolt ei olnud, aga jõuti kokkuleppele, et otsuse 
eelnõu esitatakse volikokku.

Veiko Haugas, Raivo Vallner: Eelmisel aastal oli juttu, et tulete Antsla Gümnaasiumisse meie noori
õpetama, et viite läbi mõne tööõpetuse tunni. Kas seda tehti?
Kaido Mäesalu: Eelmisel aastal tööõpetuse tunde ei toimunud, aga 2021. aasta jaanuarist kuni 
märtsikuu lõpuni kestab Antsla Gümnaasiumi majandusõppe projekt.
Anti Värton: Kas majandusõppe projekt on TSENRTI poolt tasuta?
Kaido Mäesalu: TSENTER teenib selle projekti pealt. Projektist kompenseeritakse transpordi 
kulud ja materjali kulu.
Aivo Värton, Margus Klaar: Nagu aru saame, siis kutsehariduskeskus rahalist toetust teile ei anna?
Merle Tsirk: Saame toetust kutseõppe arendamiseks, mis on väga kindla suunitlusega rahad.
Kaido Mäesalu: TSENTRI põhiprojekt on väga oluline, kuna põhiprojekt võimaldab teha 
alamprojekte, mis on ääretult oluline, et tuua raha kogukonda.

Merike Prätz: Juhi vahetus ei mõjuta põhiprojekti visiooni.
Kaido Mäesalu: 4. aastane projekt on olemas, kus on väga täpselt lahti kirjutatud, mis on meie 
eesmärgid. Oma tegevusest anname me aru Riigi Tugiteenuste Keskusele.

Raivo Vallner: Kuna teie eest seisab SA Võrumaa Arenduskeskus, siis võib-olla peaksitegi olema 
SA Võrumaa Arenduskeskuse juures ja töötaksite koos. Saan aru, et teenite ka tulu, aga miks tulud 
ei kata ära kulusid? Peaksite leidma endale turu.

Üllar Salumets: Kas teete koostööd ka restauraatorite ja muinsuskaitsega?
Kaido Mäesalu: Ei tee.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Merike Prätz: Kes on selle poolt, et kaasfinantseerida Puidutöötlemise ja mööblitootmise 
kompetentsikeskust TSENTER aastatel 2021–2023 summas 13 155 eurot (4385 eurot aastas).
Poolt hääletas 4 volikogu liiget, vastu 9 volikogu liiget.
Volikogu liikmed ei toetanud kaasfinantseerimist aastatel 2021-2023.

Merike Prätz: Kes on selle poolt, et kaasfinantseerida Puidutöötlemise ja mööblitootmise 
kompetentsikeskust TSENTER 2021 aastal summas 4385 eurot.
Poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu 6 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompetentsikeskuse 
TSENTER kaasfinantseerimine” otsusena nr 28. 

3. Võrumaa omavalitsuste ühine jäätmekava aastateks 2020-2025

Ettekandega esines keskkonnaspetsialist Liana Neeve.
Vastavalt Võrumaa omavalitsuste ühisele jäätmekava 2015-2020 tegevuskavale, on 2020. aastal 
ette nähtud jäätmekava ajakohastamine. Ajakohastamine on vajalik ka seoses haldusreformiga. 
Uues jäätmekavas püstitatakse eesmärgid kuni aastani 2025. Võru maakonna omavalitsuste ühine 
jäätmekava aastateks 2020-2025 on koostatud SA Võrumaa Arenduskeskus poolt.
Antsla vallas oli jäätmekava avalikul väljapanekul 27. aprill kuni 11. mai, selle aja jooksul oli 
kõigil võimalik esitada ettepanekuid jäätmekavale. Meie vallas avalikul väljapanekul olnud 



dokumendile ühtegi ettepanekut ei laekunud. Jäätmekava jõustub, kui selle on vastu võtnud kõigi 
Võru maakonna omavalitsuste volikogud.
Kaasettekandja SA Võrumaa Arenduskeskus arendusnõunik Aivar Nigol: Tegemist on jäätmekava 
uuendamisega. Hetkel kehtiv jäätmekava, mis on koostatud kuni aastani 2020 kohaselt peame 
jäätmekava ajakohastama. Oleme jäätmekavas teinud parandused ja täiendused, mis on tingitud 
maakonna piiride muutusest ja seadusandluse muudatustest. 
Oleme ajakohastanud ka tegevuskava, mis kehtib aastani 2025. 
Aluseks oleme võtnud Riigi Jäätmekava, mis ka hakkab lõppema. Olulised muudatused on 
toimumas Jäätmeseaduses. Selguse selles osas saame lähiaastatel, mis võib kaasa tuua selle, et 
peame muutma täna arutusel olevat Võrumaa omavalitsuste ühist jäätmekava.
Aiva Nigol tutvustas Võrumaa omavalitsuste ühise jäätmekava menetlemise protsessi (materjal 
antud protokolli lisana).

Kaasettekandja Jarek Jõela arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees: Komisjoni koosolekul 
toimus arutelu. Arutelu käigus jõuti arusaamisele, et tarvis on vähendada jäätmete teket, mis 
võimaldab vähendada jäätmejaama kulusid. Tegeleda tuleb kompostimisega ja pakendite 
kompaktsema kogumisega.
Komisjoni liikmete ettepanek oli suunata määruse eelnõu volikokku.

Airi Hallik-Konnula: Kas jäätmekava koostamisel käsitleti jäätmete liigiti sorteerimist tekkekohas?
Aivar Nigol: Põhimõte on, et jäätmete teket tuleb üldiselt vähendada ja teiseks liigiti kogumine. 
Kindlasti tuleb kunagi nõue biolagunevate jäätmete kogumiseks ja riiete kogumiseks, mis 
tähendab täiendavate konteinerite ja masinate soetust ehk kulu.

Raivo Vallner: Kas on tehtud finantsanalüüs, mis läheb see tegevus maksma prügiveo firmadele 
või inimestele?
Aivar Nigol: Me ei ole sellist analüüsi teinud, sest kõik sõltub korraldatud jäätmeveo hankest, kas 
terve maakond osaleb hankes või mitte.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Võrumaa omavalitsuste ühine jäätmekava 
aastateks 2020-2025”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.     

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Võrumaa omavalitsuste ühine jäätmekava aastateks 2020-
2025” määrusena nr 13.

4. Antsla valla 2020. aasta II lisaeelarve

Pearaamatupidaja tutvustas Antsla valla 2020. aasta II lisaeelarve kulusid ja tulusid (materjal antud
protokolli lisana).

Kaasettekandja Aivo Värton: Komisjoni koosolekul tegi pearaamatupidaja väga põhjaliku 
ettekande.
Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks ja tegid ettepaneku, esitada Antsla valla 2020.
aasta II lisaeelarve volikokku, I lugemisele.

Raivo Vallner: Kas see on 2020. aasta viimane lisaeelarve? Kuidas prognoosid füüsilise isiku 
tulumaksu laekumist?



Eve Sikk: Kui tuleme 2020. aastal volikokku III lisaeelarvega, siis võib see puudutada muudatusi 
tegevusalade lõikes. Püüame aasta lõpuni eelarvet vaadata vajaduspõhiselt, mitte kulupõhiselt. 
Arvan, et negatiivset lisaeelarvet me tegema ei hakka. Füüsilise isiku tulumaksu laekumise 
prognoosi vaadates võib öelda, et tulumaks laekub hästi, aga uuel aastal 5%-list tulumaksu tõusu 
planeerida ei saa. 

Raivo Vallner: Kas keegi kontrollib allasutuste kulutusi?
Eve Sikk: Üks kord kvartalis vallavalitsus analüüsib allasutuste poolt tehtud kulutusi. 
Merike Prätz: Kolmanda osapoolena on revisjonikomisjonil õigus kontrollida, kas tehtud kulutused
on õiguspõhised. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2020. aasta II lisaeelarve”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.     

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2020. aasta II lisaeelarve” määrusena nr 14.

5. Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2020-2026

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Menetlusprotsess on olnud pikk. Dokument oli arutusel haridus- ja kultuurikomisjonis, mitu korda 
on dokumenti arutatud vallavalitsuses. 
Dokument on põhjalik, mida lasteaia juhtkonnal on hea jälgida ja täita. 

Kaasettekandja Lusti Lasteaia direktor Jüri Kiidron vallavanema sõnavõttu ei täiendanud.

Kaasettekandja Margus Klaar: Haridus- ja kultuurikomisjon arutas Lusti Lasteaia arengukava 
aastateks 2020-2026 ja suunas volikokku.

Raivo Vallner: 2020. aasta investeeringute kavasse hääletati sisse 100 000 eurot Lusti Lasteaiale. 
Vallavalitsus on volikogu liikmete tahet ignoreerinud ja 100 000 eurot on Lusti Lasteaialt ära 
võetud. Samas on investeeringute kavasse ilmunud rida Sotsiaalteenuste keskuse rajamine sh 
erivajadustega inimeste päevakeskus 2 000 000 eurot 2023 aastal. Palun selgitada.

Avo Kirsbaum: Tegemist on järgmise päevakorrapunkti teemaga. Vallavalitsus oli seisukohal, et 
2020. aastal ja 2021. aastal Lusti Lasteaia B-korpusesse täiendavaid investeeringuid ei planeerita. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2020-
2026”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.     

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2020-2026” 
määrusena nr 15.

VAHEAEG 15 MIN. (17.00-17.15)
17.15 lahkus volikogu liige Airi Hallik-Konnula



6. Antsla valla arengukava 2019-2030 muutmine, I lugemine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab.
Eelnõu puudutab arengukava muutmist. Muudatusi tehakse investeeringute kavas aastateks 2021-
2024. Sisend investeeringute kava muutmiseks saadi juuni kuus toimunud arenguseminarilt. 
Täiendusi ja parandusi tehti ka vallavalitsuse kahel istungil. 
Kõige olulisem ja suurem summa on aastaks 2023 Sotsiaalteenuste keskuse rajamine sh 
erivajadustega inimeste päevakeskus 2 000 000 eurot. Eeldatakse, et tegevusele on võimalik saada 
lisavahendeid erinevatest projektidest, fondidest, kuna valla eelarveliste vahenditega selle projekti 
elluviimine ei ole võimalik. 
2021. aastaks on planeeritud investeeringuid sellises mahus, mida valla eelarve ei võimalda. 
Olulisemad tegevused valitakse välja eelarvestrateegia koostamisel. 
Kui täna läbib arengukava I lugemise, siis läheb ta kaheks nädalaks avalikustamisele. Selle aja 
jooksul on võimalik teha veel ettepanekuid.
Vallavalitsus on otsuse eelnõu heaks kiitnud, samuti arengu- ja planeerimiskomisjon.

Kaasettekandja Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees: Komisjoni koosolekul 
toimus arutelu ja nagu ettekandja rääkis, ei ole kõiki tegevusi, mis on investeeringute kavas, 
võimalik ellu viia.  
Vallal on hetkel võimalik veel laenu võtta, kui peaks avanema meede, mis toob meie valda lisaraha
sisse, siis vald taotleb lisarahastust ja leiab vahendid omaosaluse kulude katmiseks. 
Arengu- ja planeerimiskomisjoni liikmed kiitsid investeeringute kava heaks ja suunasid volikokku.

Kaasettekandja Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees: Eelarve- ja 
majanduskomisjoni jõudis juba viimistletud investeeringute kava.
Komisjoni liikmed kiitsid investeeringute kava aastateks 2021-2024 heaks ja suunas volikokku. 

Raivo Vallner: Soovin vastust oma küsimusele, miks on planeeritud investeeringute kavas 
Sotsiaalteenuste keskuse rajamine sh erivajadustega inimeste päevakeskus 2 000 000 eurot. Palun 
selgitada, mida on selle all mõeldud?
Kalev Joab: Varem oli investeeringute kavas Sotsiaalhoolekande ja tervishoiu arendamine all - 
Antsla valla elamufondi arendamine, aastal 2021, summaks 600 000 eurot. Uuendatavas 
investeeringute kavas seda rida ei ole. See summa on tõstetud Sotsiaalteenuste keskuse rajamine 
reale.

Avo Kirsbaum: Oleme seadnud prioriteediks Antsla Gümnaasiumi B-korpuse etapiviisilise 
renoveerimise. Oleme esitanud taotluse CO2 meetmesse toetuse saamiseks ja ootame vastust 
rahastamise kohta. Meie projekt on üle vaadatud, vajakajäämisi ei ole täheldatud ja 7. juuli seisuga
me projekti täiendanud ei ole. Positiivse rahastamise otsuse korral on planeerinud aastal 2021 
Antsla Gümnaasiumi B-korpuse rekonstrueerimiseks 1,68 miljonit, millest 660 000 võiks tulla 
toetusena. Hariduse, nii põhikooli- kui ka gümnaasiumi hariduse jätkamine Antslas on oluline nii 
meie piirkonna elanikele, kui ka ettevõtetele. 
Investeeringute kavas oli varem Elamufondi arendamine all 600 000 eurot. Viimasel ajal on tehtud 
erasektori poolt investeeringuid kortermajadesse, nii Antslas kui ka Kobelas, seega omavalitsusel 
ei ole otstarbekas sekkuda. Ei ole ka ühtegi meedet, kust saaks toetust küsida. 
Sotsiaalteenuste keskuse rajamine on olnud ka varem investeeringute kavas kahel erineval real. 
Järgnevatel aastatel Euroopa Sotsiaalfondist selliste arenduste jaoks raha antakse, missugusel 
määral ei ole veel teada. Selleks, et Euroopa Sotsiaalfondist raha taotleda, peab investeeringute 
kavas olema sees tegevus -Sotsiaalteenuste keskuse rajamine. Vajadus on olemas, et saaksime 
kõikidele inimestele vajalikke teenuseid pakkuda ja mitte ainult Antsla piirkonna, vaid ka 
ümbruskonna inimestele. 



Raivo Vallner: Vald on seadnud hoonestusõiguse Karjasoo tänaval olevale kinnistule, kuhu pidi 
tulema erihoolekande keskus (2 hoonet). Kas see projekt siis ei realiseeru? Olemas on MTÜ Antsla
Tervisekeskus, mis töötab väga hästi. Nüüd planeerime veel Sotsiaalteenuste keskuse rajamist, kas 
neid hooneid palju ei saa Antsla valla kohta?
Avo Kirsbaum: Inimesi on väga erinevaid ja ei ole olemas kõigile ühtset lähenemise viisi. Tarvis 
on kohandada vastavad ruumid ja sinna juurde teenused.
Seda kas need erihoolekande keskuse hooned Karjasoo tänavale tulevad, ei ole veel teada. 

Raivo Vallner: Olen hinnanud meie investeerimisvõimekust. Võiksime laenata kuni 1,5 miljonit 
eurot. Siis on kõik ja me ei saaks kaasfinantseerida projekte. Vaatan ambitsioonikat plaani, mis 
tähendab laenu võtmist nii palju kui võimalik, aga mis saab edasi?
Avo Kirsbaum: Me ei kavatse 1,5 milj. eurot laenu võtta. Sellepärast alustamegi Antsla 
Gümnaasiumi B-korpuse etapiviisilist renoveerimisest, mis on olnud selle volikogu koosseisu 
prioriteet. Omavahenditest ei suuda me kindlasti B-korpust renoveerida. Raha peab jääma ka 
teede, tänavate, sotsiaalfondi ja muu elukeskkonna parendamiseks, et inimesed sooviksid siia 
elama jääda ja elama tulla. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Merike Prätz: Kes on selle poolt, et lõpetada Antsla valla arengukava 2019-2030 I lugemine ja 
suunata dokument avalikustamisele 17. septembrist kuni 1. oktoobrini 2020. a.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.   

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla arengukava 2019-2030 I lugemise lõpetamine” 
otsusena nr 33.

Merike Prätz: Ettepanekute esitamise tähtaeg on 1. oktoober 2020. a, kell 12.00.
Sellest tulenevalt palun arengu- ja planeerimiskomisjonil planeerida oma koosolek 41 nädalale. 

17.40 lahkus volikogu liige Kaia Pruuli

7. Antsla Vallavolikogu 26. mai 2020 otsuse nr 11 "Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks 
Eesti Vabariigile" muutmine

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa: 26. mail 2020. aastal võttis Antsla Vallavolikogu 
vastu otsuse nr 11 „Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti Vabariigile”. Puudutab see 
Lusti tee 1 kinnisasja. Maanteeamet taotles endale 84 m² maad, et tee ehituse projekti paremini 
ellu viia. Volikogu poolt kinnitatud maa hind oli 0,24 eurot/m².
Peale otsuse saamist, saatis Maanteeamet meile pika kirja, mille kohaselt nad soovivad, et maa 
võõrandamise hind oleks 0,23 eurot/m², see oleks nende arvates õiglane hind. Nad põhjendasid 
oma soovi asjaoluga, et vald omandas omal ajal maa hinnaga 0,23 eurot/m².
Antsla Vallavalitsus arutas ettepanekut ja kuna tegemist on umbes 0.80 sendise vahega maa hinnas,
valmistas Antsla Vallavalitsus ette eelnõu, Antsla Vallavolikogu 26. mai 2020. a otsuse nr 11 
„„Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti Vabariigile” muutmine”. 

Kaasettekandja Aivo Värton eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees: Komisjoni liikmed 
kuulasid Rain Ruusa ära ja tegid ettepaneku suunata otsuse eelnõu volikokku.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.



Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26. mai 2020 otsuse nr 11 
"Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti Vabariigile" muutmine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 1 hääl, erapooletuid ei olnud.      

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26. mai 2020 otsuse nr 11 "Nõusoleku 
andmine maa võõrandamiseks Eesti Vabariigile" muutmine” otsusena nr 29.

8. Loa andmine kinnisasja omandamiseks

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Otsuse eelnõu puudutab Antsla vallas Kraavi külas asuvat  Mauritsahansu-Mihkla kinnisasja. 
Praegune kinnisasja omanik soovib eraisikuna kinnistu üle anda enda firmale. Kuna kinnistu 
suurus on üle 10 ha, peab ta küsima nõusolekut vallavolikogult. Kinnistu üleandmisega ei muutu 
maa sihtotstarve. 

Kaasettekandja Aivo Värton eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees: Komisjoni liikmed 
arutasid otsuse eelnõud ja otsustasid saata volikokku. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Loa andmine kinnisasja omandamiseks”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Loa andmine kinnisasja omandamiseks” otsusena nr 30.

9. Projekti omaosaluse kaasfinantseeringu eraldamine mittetulundustegevuseks

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab.
MTÜ Urvaste Külade Selts esitas kevadel 2020. a taotluse Võrumaa Partnerluskogule meetmesse 
1.1 Külakogukondade arendamine, eesmärgiga Urvaste seltsimaja II korruse akende renoveerimine
ning peaukse vahetus. 
Projektis kavandatud tegevuste planeeritavad kulud kokku on 40 815,50 eurot. 
Põllumajanduse registrite ja informatsiooni ameti 30.06.2020. a otsusega määrati MTÜ-le Urvaste 
Külade Selts toetust 36 733,50 eurot.
MTÜ Urvaste Külade Selts küsib Antsla vallalt kaasfinantseeringut projektile, summas 7000 eurot,
millest projekti kaasfinantseering on 4081,5 eurot. Aknaid vahetades selgus, et renoveerimist 
vajavad ka aknapõsed, seega kallines projekt 2918,5 euro võrra. 
Eelnõu on heaks kiitnud Antsla Vallavalitsus. 9. juunil arutati taotlust (eelnõud tol korral veel ei 
olnud) komisjonide ühiskoosolekul ja tehti ettepanek suunata taotlus volikokku. 8. septembril 
arutas eelnõud veelkord eelarve- ja majanduskomisjon ning suunas otsuse eelnõu volikokku. 

Kaasettekandja Aivo Värton eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees: Komisjonis arutasime 
MTÜ Urvaste Külade Selts taotlust. Kuna projekt nägi ette akende restaureerimist, siis komisjoni 
liikmetel tekkis küsimus, miks valiti puitakende renoveerimine, mitte pakettaknad, mis oleks 
kokkuvõttes tulnud poole odavam. Saime vastuseks, et nii on parem. 
Komisjoni liikmetel tekkis küsimus, miks restaureeritakse akna palesid. Aknaid ei võeta 
restaureerimise käigus paledest välja. Sellele küsimusele komisjoni liikmed vastust ei saanud. 
Sellepärast ongi tarvis eraldada eraldi toetus aknapõskede taastamiseks. 



Kas valla, kui hoone omaniku käest on küsitud, miks rentnik restaureeris aknad, mitte ei pannud 
uusi aknaid. Uute akendega oleks paranenud hoone soojapidavus ja raha oleks kulunud poole 
vähem, seega oleks vahetatud ära rohkem aknaid?
Kalev Joab: Taotleja ei konsulteerinud enne projekti koostamist selles osas vallaga. Eeldan, et 
kuna tegemist on eaka hoonega, valiti puitaknad. 
Toimus arutelu. 

Riho Roon: Põhjus, miks valiti akende restaureerimine võib olla sellest, et Urvaste valla ajal 
alumise korruse aknaid osaliselt restaureeriti. 

Raivo Vallner: Uute immutatud puitakende kvaliteet on väga hea, edaspidi tuleks kaaluda seda 
võimalust.  

Veiko Haugas: Võib-olla oli tegemist meetmega, millest sai vahendeid ainult restaureerimiseks. 

Margus Klaar: Renoveerimine juba käib, aga volikogu ei ole veel omaosalust projektis kinnitanud. 
Kuidas see võimalik on?
Merike Prätz: kuna PRIA on toetuse eraldanud, siis on neil projektiraha juba olemas. 
Volikogu ei pea kaasfinantseerima projekti, kui niimoodi otsustatakse.

Raivo Vallner: Antsla valla ja MTÜ Urvaste Külade Selts vaheline leping lõpeb varsti. Mis saab 
sellest hoonest edasi?
Avo Kirsbaum: Antsla valla püsitoetus (10 000 eurot aastas) MTÜ-le Urvaste Külade Selts lõpeb 
2021. aastal. Ruumide kasutamise leping on tunduvalt pikem. See millises ulatuses ja kas me üldse
hakkame MTÜ Urvaste Külade Seltsi selle hoone ülalpidamisel toetama, on ülejärgmise 
eelarveaasta küsimus. 
Kuna meil projektikirjutajaid Antsla vallas palju ei ole ja tegemist on Antsla valla hoonega, siis 
teen ettepaneku toetada. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Projekti omaosaluse kaasfinantseeringu 
eraldamine mittetulundustegevuseks”.
Poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Projekti omaosaluse kaasfinantseeringu eraldamine 
mittetulundustegevuseks” otsusena nr 31.

10. Haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu muutmine

Ettekandega esines haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Margus Klaar: Üks haridus- ja 
kultuurikomisjoni liige esitas 24. augustil 2020 avalduse haridus-ja kultuurikomisjoni liikme 
kohalt tagasiastumiseks. 
Kuna haridus- ja kultuurikomisjonis on 16 liiget, teen ettepaneku tema asemele mitte kedagi 
nimetada. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu 
muutmine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.   



Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu muutmine” 
otsusena nr 32.

11. Informatsioon reservfondi suunamisest

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk: Antsla Vallavalitsus reservfondi suunanud ei ole.
Reservfondi jääk on 203 000.01 eurot.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

12. Informatsioon
Merike Prätz:
12.1 Antsla Gümnaasium andis 1. septembril Antsla Vallavolikogule TÄNUKIRJA Antsla 
Gümnaasiumi C-korpuse renoveerimistööde eestvedamise eest;
12.2 Haridus- ja Teadusministeerium pöördus suvel kõigi volikogude poole, kuna on algatanud 
koolivõrgu ümberkujundamise alase analüüsi. Nad tahavad, et kõik volikogu liikmed oleksid 
sellega kursis ja jagab volikogu liikmetele Õpetajate Lehte;
12.3 pühapäeval, 20. septembril, toimub noorteseminar. Sain tagasiside, et volikogu liikmed on 
väga leiged osalema. Palun vähemalt vastata noortele, kas osalete või mitte.
12.4 eile tuli kohtumäärus, mille kohaselt on 16. juuni ja 10. augusti otsused edasi kaevatud 
kohtusse.
12.5 Margus Klaar: Miks Võrumaa Teatajas enam Antsla valla infot ei kajastata?
Avo Kirsbaum: Informatsiooni hallatavatelt asutustelt on laekunud vähe. Teen hallatavatele 
asutustele selles osas meeldetuletuse.
12.6 Mäletan, et MTÜ Urvaste Külade Seltsiga sai leping sõlmitud 2016. aastal, neljaks aastaks. 
Palun kontrollige see lepingu sõlmimise aeg üle.

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Merike Prätz Helle Savi
volikogu esimees volikogu sekretär-registripidaja



SELETUSKIRI  

1. Eelnõu pealkiri: „ Antsla valla 2020. aasta II lisaeelarve” 

2. Eelnõu esitaja ja ettekandja: esitaja Antsla Vallavalitsus, ettekandja pearaamatupidaja
Eve Sikk.

3. Volitusnorm: kohaliku omavalitsuse korralduse seadus § 22 lõige 1 punkt 1 ja kohaliku 
omavalitsuse üksuse finantsjuhtimise seadus § 23 lõige 2 ning § 26 lõige 3

4. Eelnõu eesmärk, sisu ja võrdlev analüüs:

Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse (edaspidi KOKS) § 22 lõike 1 punkti 1 kohaselt kuulub 
valla eelarve vastuvõtmine volikogu ainupädevusse. 
KOKS § 38 kohaselt sätestatakse kohaliku omavalitsuse üksuse eelarve koostamise, vastuvõtmise, 
muutmise, täitmise ja avalikustamise ning aruandluse nõuded kohaliku omavalitsuse üksuse 
finantsjuhtimise seaduses.
Tulenevalt kohaliku omavalitsuse üksuse finantsjuhtimise seaduse (edaspidi KOFS) § 26 lõikest 1 
võib eelarveaasta jooksul eelarvet muuta lisaeelarvega. Vallavalitsus koostab lisaeelarve eelnõu ja 
esitab selle volikogule. Lisaeelarve eelnõule lisatakse seletuskiri põhjendustega lisaeelarve 
vajaduse kohta 
Vastavalt KOFS § 22 lõikele 4 avaldatakse lisaeelarve eelnõu ja seletuskiri avaldatakse seitsme 
tööpäeva jooksul pärast nende volikogule esitamist kohaliku omavalitsuse üksuse veebilehel. 
Seletuskiri peab olema veebilehel kättesaadav kuni eelarveaasta lõpuni. 
Käesoleva määruse vastuvõtmiseks on vajalik poolthäälte enamus. 

 II Lisaeelarvega lisatakse eelarvesse sihtotstarbelised eraldised ja kulude osas viiakse sisse 
muudatused mis on tekkinud COVID 19 eiolukorraga. Majanduskulude vähenemine on seotud 
toimumata ürituste , koolituste, vähenenud hoonete ülalpidamiskulude (elektrikulu vee- ja 
kanalisatsioonikulu, õppe- ja toitlustuskulu,sõidukite ülalpidamiskulu) osas.
Muudatused ühe tegevusala piires on seotud kulude ümberklassifitseerimisega.
Tulude eelarve muudatused:

Tululiigi nimetus  Eelarve muutus
 FÜÜSILISE ISIKU TULUMAKS
 Laekumised haridusasutuste majandustegevusest
 LUSTI LASTEAIA ÕPPEMAKS
 GÜMNAASIUMI RUUMIDE KASUTAMISE TEENUSTASU
 KULDRE KOOLI TOIDURAHA
 KULDRE LASTEAIA ÕPPEMAKS -700
 KULDRE LASTEAIA TOIDURAHA
 KULDRE KOOLI JUUBEL
 ANTSLA KOOLI JUUBEL
 LUSTI LASTEAIA TOIDURAHA
 ANTSLA GÜMNAASIUM TOIDURAHA 
 LUSTI LASTEAIA  MUUD TULUD -150

-53 320
-35 000

-1 550
-1 200
-1 900

-3 800
-2 000
-7 500

-12 000
-4 200



Täiendavad sihtotstarbelised  tulud ja kulud

Kulude muudatused ja eelarve ümberpaigutused  tegevusalade lõikes:

Tululiigi nimetus  Eelarve muutus
 Laekumised kultuuri-ja kunstiasutuste majandustegevusest
 TSOORU RAHVAMAJA TASULISED PÄÄSMED -750
 KSK HAUKA ROCK LAAGRI OSALUSTASUD 375
 UUE- ANTSLA RM TASULISED PÄÄSMED -920
 KSK RINGITASUD
 Tulud transpordi- ja sidealasest tegevusest -500
 GÜMNAASIUMI BUSSITULU -500
 Üüri- ja renditulud (mitteeluruumid)
 KSK ÜÜRI JA RENDI TULUD
 Sihtotstarbelised toetused jooksvateks kuludeks
 TULUD KOKKU

-2 295

-1 000

-3 100
-3 100
5 486

-88 729

 Tululiik   Tehingupartner   Summa  Tegevusala nimetus   Kululiik Summa  Sihtotstarbelise kulu selgitus

3500 Kultuurkapital 250 08109 55253 250

3500 Kultuurkapital 250 08202.1 Tsooru Rahvamaja 55253 250

3500 Kultuurkapital 150 08109 55253 150

3500 Kultuurkapital 300 08109 55253 300

3500 Kultuurkapital 500 08202.2 Kultuuri ja Spordikeskus 55253 500

3500 Kultuurkapital 250 08202.5  Uue- Antsla  Rahvamaja 55253 250

3500 Kultuurkapital 200 08202.5  Uue- Antsla  Rahvamaja 55253 200
3500 Tartu Ülikool 63 09212.2 Antsla Gümnaasium 500 47 Praktika juhendamise tasu

506 16 Personaliga kaasnevad maksud

3500 1023 09110.1 Lusti Lastead 500 765 Praktika juhendamise tasu
506 258 Personaliga kaasnevad maksud

3500 Kultuuriministeerium 2500 08202.2 Kultuuri ja Spordikeskus 55253
KOKKU 5486

 
Tegevusala

Kultuuri ja vaba aja 
üritused

Puukunstipäev „ Pargist parki” 
kulude katteks
Kunstilaager Roosikul-
korralduskulud

Kultuuri ja vaba aja 
üritused

Antsla valla laulu ja tantsupeo 
protsessi jäädvustamise 
kuludeks

Kultuuri ja vaba aja 
üritused

Õpitubade „ Tantsutsoon 
VOL3” läbiviimine
„ Hauka Rock” laagri  
korralduskulud
Perepäev ja õpitubade 
läbiviimine
Kogupereetendus „ Teofrastus” 
kulude katteks 

Haridus- ja 
Teadusministeerium

2 500
„ Hauka Rock” laagri  
korralduskulud

Kululiik Tegevusala nimetus  Eelarve

011121           VALLAVALITSUS

55              Majandamiskulud

08102            SPORDITEGEVUS

4500         Sihtotstarbelised eraldised  jooksvateks kuludeks

081071           NOORTEKESKUS- Antsla -500

55          Majandamiskulud -500

081075           NOORTEKESKUS -Kuldre -500

55         Majandamiskulud -500

Tegevu
sala 
number

-5 000

-5 000

-2 000

-2 000



II lisaeelarve muudatused on läbi arutatud vallavalitsuses ja vallavolikogu eelarve- ja 
majanduskomisjonis. 
5. ÕIGUSAKTI VASTUVÕTMISEST TULENEVAD KULUTUSED JA KATTEALLIKAD:
Kulud kaetakse valla eelarvest.
6. EELNÕU JÕUSTUMINE VÕI RAKENDAMINE
Määrus jõustub kolmandal päeval pärast Riigi Teatajas avaldamist.

Koostaja: Eve Sikk, pearaamatupidaja ja vallavalitsuse liige

Kululiik Tegevusala nimetus  Eelarve

08109            VABA  AJA ÜRITUSED

4500       Sihtotstarbelised eraldised  jooksvateks kuludeks

55       Majandamiskulud

082021           TSOORU RAHVAMAJA

55             Majandamiskulud

082022           KULTUURI- JA SPORDIKESKUS

500       Töötasud

506         Personalikuludega kaasnevad maksud -380

55             Majandamiskulud

082025           UUE - ANTSLA RAHVAMAJA

55             Majandamiskulud

091101           LUSTI LASTEAED

500        Töötasud 765

506         Personalikuludega kaasnevad maksud 258

55          Majandamiskulud

091102           KULDRE LASTEAED

55          Majandamiskulud

09212            KULDRE KOOL

55       Majandamiskulud

092122         ANTSLA GÜMNAASIUM- Põhi ja üldkeskharidus

155  Materiaalse põhivara soetamine ja renoveerimine

500         Töötasud 47

506            Personalikuludega kaasnevad maksud 16

55            Majandamiskulud

095101            MUUSIKAKOOL

55             Majandamiskulud

09600            ÕPILASVEO ERILIINID- koolitransport

55       Majandamiskulud

096011          KOOLITOIT- Gümnaasium

55            Majandamiskulud

101212          0

500           Töötasud

506          Personalikuludega kaasnevad maksud 

55        Majandamiskulud

082013           KULDRE RAAMATUKOGU 0

155       Materiaalse põhivara soetamine ja renoveerimine

55            Majandamiskulud

Tegevu
sala 
number

-5 300

-2 000

-3 300

-1 350

-1 350

-4 425

-1 120

-2 925

-1 940

-1 940

-14 377

-15 400

-5 700

-5 700

-8 100

-8 100

-24 037

6 800

-30 900

-1 300

-1 300

-10 000

-10 000

-4 200

-4 200

 MUU PUUETEGA INIMESTE SOTSIAALNE KAITSE-  
lapsed

-15 000

-5 000

20 000

-6 000

6 000





                                                Antsla Valla tulude II lisaeelarve                                                                
Lisa 1

Tululiik  Tululiigi nimetus  Eelarve
30 Maksutulud
3000  Füüsilise isiku tulumaks
32 Tulud kaupade ja teenuste müügist
3220    Laekumised haridusasutuste majandustegevusest
3221  Laekumised kultuuri-ja kunstiasutuste majandustegevusest
3230      Tulud transpordi- ja sidealasest tegevusest -500
3233  Üüri- ja renditulud
350 Saadavad toetused  tegevuskuludeks
3500   Sihtotstarbelise toetused jooksvateks kuludeks

Põhitegevuse tulud

-53 320
-53 320
-40 895
-35 000

-2 295

-3 100
5 486
5 486

-88 729



lisa 2

Kululiik Tegevusala nimetus  Eelarve

011121           VALLAVALITSUS

55              Majandamiskulud

08102            SPORDITEGEVUS

4500         Sihtotstarbelised eraldised  jooksvateks kuludeks

081071           NOORTEKESKUS- Antsla -500

55          Majandamiskulud -500

081075           NOORTEKESKUS -Kuldre -500

55         Majandamiskulud -500

08109            VABA  AJA ÜRITUSED

4500       Sihtotstarbelised eraldised  jooksvateks kuludeks

55       Majandamiskulud

082021           TSOORU RAHVAMAJA

55             Majandamiskulud

082022           KULTUURI- JA SPORDIKESKUS

500       Töötasud

506         Personalikuludega kaasnevad maksud -380

55             Majandamiskulud

082025           UUE - ANTSLA RAHVAMAJA

55             Majandamiskulud

091101           LUSTI LASTEAED

500        Töötasud 765

506         Personalikuludega kaasnevad maksud 258

55          Majandamiskulud

091102           KULDRE LASTEAED

55          Majandamiskulud

09212            KULDRE KOOL

55       Majandamiskulud

092122         ANTSLA GÜMNAASIUM- Põhi ja üldkeskharidus

155       Materiaalse põhivara soetamine ja renoveerimine
500         Töötasud 47

506            Personalikuludega kaasnevad maksud 16

55            Majandamiskulud

095101            MUUSIKAKOOL

55             Majandamiskulud

09600            ÕPILASVEO ERILIINID- koolitransport

55       Majandamiskulud

096011          KOOLITOIT- Gümnaasium

55            Majandamiskulud

101212          0

500           Töötasud

506          Personalikuludega kaasnevad maksud 

55        Majandamiskulud

082013           KULDRE RAAMATUKOGU 0

155       Materiaalse põhivara soetamine ja renoveerimine

55            Majandamiskulud

K U L U D KOKKU

Antsla Valla  kulueelarve  II lisaeelarve                                                          
           

Tegevus
ala 
number

-5 000

-5 000

-2 000

-2 000

-5 300

-2 000

-3 300

-1 350

-1 350

-4 425

-1 120

-2 925

-1 940

-1 940

-14 377

-15 400

-5 700

-5 700

-8 100

-8 100

-24 037

6 800

-30 900

-1 300

-1 300

-10 000

-10 000

-4 200

-4 200

 MUU PUUETEGA INIMESTE SOTSIAALNE KAITSE-  
lapsed

-15 000

-5 000

20 000

-6 000

6 000

-88 729



TSENTRI võimaluste tutvustus 
 

. 

15.09.2020 

Merle Tsirk 
Võrumaa Kutsehariduskeskuse puidutöölemise ja 

mööblitootmise kompetentsikeskus TSENTER 



Põhiprojekt - üldandmed 

 Projekti nimi: Võrumaa Kutsehariduskeskuse 
Puidutöötlemise ja Mööblitootmise Kompetentsikeskus 
TSENTER innovatsioonivõimekuse tõstmine“ 

 Projekti kestvus: 01.01.2020 - 31.08.2023 

 Eesmärk: aidata kaasa puidu- ja mööblivaldkonna 
ettevõtete arengule 

 Peamine sihtgrupp: Kagu-Eesti (sektori) ettevõtted 

 Eelarve maht kokku: 1 075 000 € sh omaosalus 215 
000 

 Omafinantseeringu katmise allikad: Võrumaa 
Arenduskeskus 140 000 €, Põlvamaa Arenduskeskus 
32 250 €, Tsentri omatulud 42 750 € 

 



Põhiprojekti tegevusvaldkonnad 
Uurimisteemad tootearendus: 

 Toote- ja turuarendus kitsamas kliendisegmendis (nt 
eakate mööbel 2020; kodu-ja kaugtöökoht 2021) 

 Mööbli- ja puiduvaldkonna innovaatilised lahendused ja 
ning nende kasutamisvõimalused 

 Maailmatrendid ja turutõrgete ületamise võimalusd 

 

 

 

 

 



Põhiprojekti tegevusvaldkonnad 
Uurimisteemad 
viimistlustehnoloogias 

 Pinnaprindi kasutamise 
võimalused ekstreemsetes 
keskkonnatingimustes 

 Erinevate vesialuseliste 
pinnakattevahendite 
efektiivne kasutamine ja 
puidukiudude 
ülestursumise 
vähendamine 

 Kaasaegsed 
viimistlusmaterjalid- ja 
tehnoloogiad 

 

 

 

 

 



Põhiprojekti tegevusvaldkonnad 
Uurimisteemad tootmise juhtimises 

 Tootmise- ja kvaliteedijuhtimise süsteemid 

 Tootmise automatiseerimise võimalused 

 

 

 

 

 



Põhiprojekti tegevusvaldkonnad 

 Koolituste, seminaride, infopäevade 
korraldamine 

 

 

 

 



Põhiprojekti tegevusvaldkonnad 
 (Valdkondliku) info 

koondamine ja jagamine 

 Ettevõtete sh alustavate 
ettevõtete nõustamine  

 Valdkonna 
populariseerimine 

 Noorte ettevõtlikkuse 
toetamine sh õpilasfirmad 

 Koostöö kohalike 
arendusorganisatsioonideg
a 

 Rahvusvahelistumine 

 

 

 

 



Kõrvalprojektid 
 

 Erasmus+ project “Skilled-
Up”. Koolitusprogramm 
puidusektori ettevõtetele 

 

 Interregi project 
BaltSe@nioR 2.0. Eakate 
avaliku ruumi mööbel 

 

 Ettevõtjatega koostöö 
projektid 

 

 

 

 

 



Tasulised teenused: 

 Tootearendus  

 Viimistlus 

 Joonestamine 

 Tootefotod 

 Nõustamine 

 Ruumide rent 

 

 Kuulumine ADAPTER võrgustikku 

 Alates 7. aprillist 2020 on 
TSENTER EAS-i poolt 
finantseeritavate innovatsiooni- ja 
arendusosaku teenusepakkujate 
nimekirjas. 

 

 

 

 

 

 



Lõpetuseks: 

 

 

 

 

Tsenter on regionaalne projekt! 

www.tsenter.ee 

www.vkhk.ee 

 

http://www.tsenter.ee/
http://www.vkhk.ee/


Võru maakonna omavalitsuste 
ühine 

jäätmekava 2020-2025 

 

 

 

 

 



 
Jäätmekava ajakohastamine 
 
Hetkel kehtiv „Võrumaa omavalitsuste ühine jäätmekava 2015 – 2020“ alajaotus 18 
Tegevuskava p 1.8 näeb ette jäätmekava ajakohastamise.  

• jäätmekava ajakohastamine on mh vajalik haldusreformist tulenenud omavalitsuste ja 
maakonnapiiride muutusest, mistõttu on uuendatud maakonna üldist iseloomustust ja 
statistilisi näitajaid, kirjeldatud uutes piirides kohalike omavalitsuste 
sotsiaalmajanduslikku olukorda 

• täiendatud ja ajakohastatud jäätmekäitlust puudutavate õigusaktide loetelu 

• esitatud on värskemad andmed tekkivate jäätmete koguste ja koostise kohta, antud 
asjakohane ülevaade jäätmekäitluskohtade ja jääkreostusobjektide kohta, täiendatud ja 
ajakohastatud peatükke, mis puudutavad probleeme jäätmehoolduses, rahastamist, 
jäätmehoolduse ja jäätmerajatiste taristu arengut, tehnoloogiaid, taaskasutamist, 
kaasnevaid keskkonnariske ja korraldatud jäätmevedu  

• samuti on täiendatud ja ajakohastatud keskkonnateadlikkuse ja teavitustöö osa, 
jäätmekava rakendamise mõju keskkonnale ja organisatsioonilist ülevaadet 

• ajakohastatud on tegevuskava kuni aastani 2025  



Uuendatud  jäätmekava 

• Jäätmekava on koostatud lähtudes „Riigi jäätmekavast 2014-2020“ ning 
kehtivatest jäätmemajandust reguleerivatest õigusaktidest.  

• Uuendatud jäätmekava vaatleb maakonna jäätmealast hetkeolukorda 2019. aasta 
seisuga (mõned statistilised näitajad on toodud enne haldusreformi  2017. aasta 
seisuga ning 2018. aasta statistika on lisatud jäätmetekke kohta uutes piirides 
Võru maakonna kohta), hindab eelmises jäätmekavas püstitatud ülesannete 
täitmist ning seab põhiarengusuunad aastani 2025. 

• Käesoleva jäätmekava eesmärgiks on jäätmehoolduse arendamine Võru 
maakonna omavalitsustes aastani 2025, järgides keskkonnasäästlikku 
jäätmekäitlust, jäätmetekke vähendamist, optimaalset sorteerimist, jäätmete 
taaskasutust ning keskkonnateadlikkust.  

• Jäätmekava ei hõlma jäätmeid, mis ei kuulu jäätmeseaduse kohaselt 
jäätmeseaduse reguleerimisalasse või on reguleeritud teiste seaduste ja 
määrustega.  



Jäätmekava kooskõlastamine 

Jäätmeseaduse kohaselt tuleb jäätmekava eelnõu esitada enne selle 
vastuvõtmist arvamuse avaldamiseks Keskkonnaametile. 

• SA Võrumaa Arenduskeskus on esitanud kirjaga 16.12. 2029 nr 1-
4/1901 Keskkonnaametile arvamuse avaldamiseks „Võru maakonna 
omavalitsuste ühine jäätmekava 2020-2025“ eelnõu. 

• Keskkonnaamet on saatnud arvamuse kirjaga 08.01.2020 nr 8-
2/19/20505-2 ja kirja alusel muudetud eelnõule kirjaga 20.02.2020 nr 
8-2/19/20505-4 ja e-kirjaga 9. märts 2020. 



Jäätmekava avalikustamine 

Kohaliku omavalitsuse üksus korraldab jäätmekava eelnõu avaliku 
väljapaneku. 

Jäätmekava eelnõu avaliku väljapaneku kestus on vähemalt kaks nädalat. 

• Antsla vald 27.04.2020-11.05. 

• Rõuge vald 09.04.–23.04.  

• Setomaa vald  01.04.-15.04. 

• Võru vald 23.04.–07.05. 

• Võru linn 01.05. - 14.05., pikendati kuni 15.06.  

Võru Linnavolikogu avalik koosolek 16.06. 

Parandusettepanekute ühine läbivaatamine 30.06. 



Jäätmekava eelnõu menetlemine 

• Jäätmekava eelnõu täiendused ja muudatused on kokkuvõtvalt olnud 
peamiselt sõnastuse täpsustused, jäätmete teket on kajastatud 
vahemikus 2015-2018, lisatud on andmed Võru maakonna suletud 
prügilate kohta, täpsustatud on maakonna jääkreostusobjektide 
andmeid ja plaanitavaid tegevusi seoses jääkreostusobjektidega, 
täiendatud on alajaotust 11 (jäätmete taaskasutamise eesmärgid) 
ning lisatud on jäätmete liigiti kogumise ja sortimise arendamine koos 
tähtaegadega konkreetsete jäätmeliikide kaupa. 

• Kohaliku omavalitsuse üksuste ühine jäätmekava jõustub, kui selle on 
vastu võtnud kõigi koostööd tegevate kohaliku omavalitsuse üksuste 
volikogud. 



Aitäh! 
  

 Aivar Nigol 
arendusnõunik 

SA Võrumaa Arenduskeskus 

Mob 5340 2563 
e-post aivar.nigol@vorumaa.ee 
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